## **Omantel**

التاريخ: ١ أكتوبر ٢٠٢٥م

الافاضل / بورصة مسقط المحترمين

التاريخ: ١ أكتوبر ٢٠٢٥م

Date: 1 October, 2025

## Disclosure about FSA's Decision

This disclosure to address FSA public announcement of its Administrative Decision No. 25/2025 (the "Decision") obligating Omantel to restate its Audited Financial Statements for the Year 2024 and rensure the removal of qulification issued by the former externtal auditor.

The Decision directs Omantel to remove the two qualifications in its consolidated audited accounts for the year 2024 and Omantel would like to clarify the followings.

 The first qualification relates to the application of IAS 21 - Effect of changes in currency rates and relates to the application of US Dollar (USD) instead of Iraqi Dinar (IQD) with respect Zain group (subsidiary) operations in Iraq.

The qualification in Omantel Group financial statements was attributed to the difference in the opinion of the former external auditors of Omantel Group and Zain Group who did not issue any qualification on Zain groups Consolidated financial statements.

This qualification was removed for the review of the H1 financials statements, 2025.

2.The second qualification relates to the application of IAS 29: Financial reporting in Hyperinflationary Economies with respect to Zain Group's subsidiaries in Republic of Sudan.

## أفصاح بشأن قرار هيئة الخدمات المالية

يأتي هذا الإفصاح حول الإعلان للجمهور الذي أصدرته هيئة الخدمات المالية بشأن قرارها رقم (٥٥/٥٠٠)، والذي وجهت بموجبه عمانتل بإعادة إعداد تقاريرها المالية للعام ٤٢٠٤م، وإزالة التحفظات التي أبداها مراقب الحسابات الخارجي السابق.

ووجه القرار بأن تزيل عمانتل التحفظين الواردين في بياناتها المالية المدققة المجمعة للعام ٢٠٢٤م، وتود عمانتل التوضيح وفق الآتي:

 التحفظ الأول يتعلق بتطبيق المعيار المحاسبي ٢١ بشان تأثير تغيير سعر صرف العملة لاستخدام الدولار الأمريكي عوضا عن الدينار العراقي والمتعلقة بعمليات الشركة التابعة لمجموعة زين بجمهورية العراق.

وهذا التحفظ في الحسابات المالية لمجموعة عمانتل يعزى للإختلاف في الرأي بين مراقب الحسابات الخارجي الخارجي السابق لعمانتل ومراقب الحسابات الخارجي لمجموعة زين، إذ لم يصدر عن مراقب الحسابات الخارجي لمجموعة زين رأي متحفظ في الحسابات المالية المجمعة للمجموعة زين، في حين أبدى مراقب الحسابات المالية لعمانتل تحفظه.

٢٠ التحفظ الثاني يتعلق بتطبيق المعيار المحاسبي ٢٩ بشان تقرير الاقتصاديات ذات معدلات التضخم المفرط بشان الشركة التابعة لمجموعة زين بجمهورية السودان.

Oman Telecommunications Company (S.A.O.G) PO Box 789, PC 112 Ruwi, Sultanate of Oman Commercial Registration Number 1640747



While the reasons for non-application of standard are clearly disclosed in Note 2.1 of the Group financial statements for the year ended 31 December 2024.

Omantel Group and Zain group are assessing the requirements to apply the standard for the year ending 31 December 2025.

The first-time application of the standard will involve the restatement of the prior year financial statements, if any. The exercise subject to the assessment of the auditors is expected to be completed by the end of the year and will be appropriately incorporated in the financial statements for the year ended 31 December 2025.

Omantel disagree in technical grounds with the FSA's Decision based on the external auditor confirmation that their review will require longer period than the period mentioned in the Decision.

While the application of the standard does not have any material impact on the operations the financial impact is currently under assessment.

Omantel confirms its unswerving commitment to strictly comply with the accounting standards and the highest standards of transparency and ethics in its reporting and disclosures and reserves all legal options to protects its rights and the rights of its shareholders.

ورغم أن أسباب عدم تطبيق المعيار تم توضيحها في الملاحظة رقم 1. ٢ للحسابات المالية المدققة للسنة المالية المنتهية في ديسمبر ٢٠٢م، إلا أن مجموعة عمانتل ومجموعة زين تعكفان على تقييم متطلب تطبيق المعيار للسنة المالية التي سنتتهي في ٣١ ديسمبر ٢٠٠٥م.

وعند تطبيق المعيار لأول مرة فإن إعادة تسوية الحسابات – إذا ما أنطبق ذلك، ستشمل السنوات المنصرمة.

وسيخضع التقييم لمراجعة مراقب الحسابات الخارجي ويتوقع استكماله بنهاية ٣١ ديسمبر ٢٠٢٥.

يبقى موقف عمانتل "بالاختلاف الفني" مع قرار الهيئة حيث إن مراقب الحسابات الخارجي أفاد بأن مراجعة التقييم سيستغرق أكثر من المدة المحددة في القرار، ورغم أنه لا يتوقع أن يترتب على تطبيق المعالجات المحاسبية أعلاه أي تأثير جوهري على عمليات الشركة فإن قياس التأثير المالي هو حاليا قيد التقييم.

وتؤكد عمانتل التزامها الصارم بالمعايير المحاسبية وأعلى قيم الشفافية والمهنية في تقاريرها وافصاحاتها، وتحتفظ بخياراتها القانونية حفظا لحقوقها وحقوق مساهميها.

المانة سر الشركة

